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Rivers of the Alps: Nature and ecology,  
culture and economy
This richly illustrated result of a major geographic project  
presents contributions by more than 140 experts from six Alpine 
countries

The editors are experts in the fields of Alpine re-
search, landscape development and river  
ecosystem management.

Susanna and Andreas Muhar are scientists and 
teachers at BOKU University of Natural Resources 
and Life Sciences, Vienna, Gregory Egger 
at the Karlsruhe Institute of Technology and 
Dominik Siegrist at the University of Applied 
Sciences, Rapperswil.

Ca. 480 pages, hardcover
ca. € (D) 49.– / € (A) 50.40 / sFr. 58.– (UVP)
ISBN 978-3-258-08117-5
Will be published in November 2019
Preorder now at www.haupt.ch

The landscapes of the Alps are substantially shaped by their rivers; human use of the Alpine region 
is closely linked to the challenges of dealing with rivers and streams. This book offers a vivid and 
comprehensive survey of the manifold ways in which Alpine rivers are important from a range of 
different perspectives.

Thirty-four thematic chapters give an insight into the origin and functions of rivers, their ecological, 
social and economic relevance in the past and present, the extent and consequences of human 
uses, as well as the need to balance the interests of protection and utilization. Portraits of over 
fifty rivers provide a quick overview and present particular features of each of these rivers.

The book provides a basis for discussions about the future of the rivers of the Alps. By combining 
rich illustrations, maps and easily comprehensible descriptions, it is a unique reference work for 
readers with an interest in nature and the environment, for experts and not least for students 
and teachers.

Flüsse der Alpen im Portrait: Natur und Ökologie, 
Kultur und Wirtschaft 
Das reich bebilderte Ergebnis eines geografischen Großprojekts:
Fachwissen von mehr als 140 Autorinnen und Autoren aus sechs 
Alpenländern

Die Herausgeber sind Fachleute auf dem Gebiet 
der Alpenforschung, der Landschaftsentwicklung 
und des Gewässermanagements.

Susanna und Andreas Muhar lehren und 
forschen an der Universität für Bodenkultur in Wien, 
Gregory Egger am Karlsruher Institut für 
Technologie und Dominik Siegrist an der
Hochschule für Technik Rapperswil.
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Die Landschaften der Alpen sind wesentlich von ihren Flüssen geprägt; die menschliche Nutzung 
des Alpenraums ist eng mit den Herausforderungen des Umgangs mit Fließgewässern verbunden. 
Dieses Buch bietet eine anschauliche und umfassende Dokumentation der vielfältigen Bedeutung 
der Alpenflüsse aus unterschiedlichen Blickwinkeln. 

Vierunddreißig Fachkapitel beschreiben Entstehung und Funktionen von Flüssen, ihren ökolo-
gischen, gesellschaftlichen und wirtschaftlichen Stellenwert in Geschichte und Gegenwart, das 
Ausmaß und die Folgewirkungen menschlicher Nutzungen, sowie den Abstimmungsbedarf von 
Schutz- und Nutzungsinteressen. Portraits von über fünfzig Flüssen bieten einen raschen Überblick 
und präsentieren die jeweiligen Besonderheiten.

Das Buch liefert Grundlagen für Diskussionen um die Zukunft der Fließgewässer im Alpenraum. 
Durch die Verbindung von reicher Bebilderung, Kartendarstellungen und gut verständlichen Be-
schreibungen ist es ein einzigartiges Referenzwerk für natur- und umweltinteressierte Leserinnen 
und Leser, Fachleute und nicht zuletzt auch für Studierende und Lehrende.
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